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FÓKUSZBAN

EGY VONZÓBB ÉS KARAKTERESEBB SOLTVADKERT ÉPÜL

Fejlődik a város, szépül a tópart

FIGYELMÜNKBE

2000 Mbit/s letöltési sebesség a Magyar Telekom optikai hálózattal lefedett szolgáltatási területein érhető el, a műszaki felmérés eredményeitől függően, több eszköz egyidejű használatával.  
Kínált feltöltési sebesség 1000 Mbit/s. Garantált letöltési sebesség 300 Mbit/s. Garantált feltöltési sebesség 50 Mbit/s.

AKÁR
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SOLTVADKERT,  
A TETTEK HÁLÓZATÁVAL
KEZEDBEN A LEHETŐSÉG!
TELEKOM EXTRAGYORS INTERNET. 
TELE TUDÁSSAL, TELE ÉLMÉNNYEL.

További információ: telekom.hu/fejlesztes
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Minden megújulást és építést rombolás előz meg. Ez a mondat gyak-
ran elhangzott Lehoczki Ferenc polgármestertől, amikor nyilvános 
fórumokon beszélt a város nagy beruházásairól. Azokról a fejlesz-
tésekről, melyek első körben inkább bosszúságot, kellemetlenséget 
okoznak. Legyen szó csatornázásról, belvízelvezetésről, a sok ősz 
hajszálat okozó kerékpárútról, vagy az üdülőövezet fejlesztéséről, 
amelyek végül a lakosság kényelmét, komfortérzetét, a környeze-
tünk szépülését eredményezik és reményeink szerint sokkal von-
zóbbá teszik majd a várost az ideérkező vendégek számára. 

Ehhez azonban időre és türelemre, 
megértésre van szükség. A kerékpár-
utat illetően már megvan az új kivite-
lező, aki befejezi a sajnálatos módon 
és az önkormányzat hibáján kívül 
megtorpant kerékpárút-építést és az 
ezzel járó javítási feladatokat. A tervek 
szerint kora ősszel fejezik be a munkát. 
A tóparton is zajlik az élet úgy stran-
dolók, mint az építőmesterek részé-
ről. A Fekete Villa műszaki átadása 

megtörtént, napok kérdése, hogy 
a patinás épületet ünnepélyesen is 
átadják. Amint azt Temerini Ferenc 
alpolgármester elmondta, az épület 
európai színvonalú szálláshely lesz és 
méltó környezetet is kap természete-
sen, de az elöregedett, kivágott fák 
helyén további épületek lesznek majd, 
és az is nyilvánvaló, hogy nem marad 
parkosítás nélkül, fák nélkül a most 
még építési terület. A tópart arcula-
tát meghatározó épület a Kisfaludy 
Szálláshelyfejlesztési Program kere-
tében újult meg kívül-belül. Minden 
szobához saját vizesblokk és terasz 
tartozik. Azt is megtudtuk, hogy az 
önkormányzat keresi a legalkalma-
sabb helyet egy olyan játszótérnek, 
amit nem csak az üdülővendégek 
vehetnek igénybe, hanem a lakosság 
is. Ehhez kérik és várják az ötleteket, 
javaslatokat, hogy hol tudnák elkép-

zelni a tópart közelében az új, korszerű 
játszóteret. Ez is része ugyanis a tópart 
fejlesztésének, melynek egyre több 
a látható eleme. Schnürlein Andor, 
a Komszolg Kft. vezetője elmondta, 
hogy idén egy új úszószigetet is elhe-
lyeztek a tó közepére, ami igen népsze-
rű a fürdőzők körében. Üde színfoltja 
a partszakasznak a spray park, a vizes 
játszótér, ami szintén működik, és 
folyamatosan gazdagodik. 

A vezető azt is elmondta, kiemelt 
projektként zajlik az önkormányzat 
beruházása is, amely során az üdülési 
szezonban is folyik az építkezés,  kerí-
tésépítés. A munkálatok során épül a 
sétány, az aszfaltút, és az útcsatlako-
zások olyan új elemekkel bővülnek, 
amelyek az idelátogatók kényelmét 
szolgálják és a közérzetet is pozití-
van befolyásolják. Jelenleg ezek még 
gátolják a végleges parkosítás mun-
kálatainak elvégzését, ezért ezt most 
felfüggesztette a cég.
Andor a Vadkerti-tó vízszintjéről azt 
nyilatkozta, hogy a tavaszi alacsony 
vízállást követően sikerült valame-
lyest feltölteni a tavat. Pozitívumként 
említette, hogy a nagy nyári hőségben 
nem csökken a tó vízszintje.
A napokban megkapott vízminőség-
vizsgálat eredményei azt mutatják, 
hogy a tó vize kiváló állapotban van. 

A tónál kialakított homokos sekély 
partvonal nagyszerű strandolási 
lehetőséget nyújt a kisgyermekes csa-
ládoknak. A homokos rész már több 
éve elkészült, a tavalyi évben pedig 
volt egy partvonal-igazítás, ami által 
kicsit növelték ezt a területet.
A vendéglétszámot tekintve hangsú-
lyozta, hogy folyamatos növekedés 
tapasztalható a tavalyi év hasonló 
időszakához képest. Amikor igazi 
strandidő van, akkor általában a 3500 
főt is eléri a látogatói létszám egy-egy 
hétvégi napon. Új elemként vezették be 
az idén a bérelhető napozóágyat, és az 
idén is működik a tóparti könyvtár a 
Gyöngyház Kulturális Központ szerve-
zésében. A cégvezető elmondta, hogy 
az üdülőövezetben a szálláshelyek fo-
lyamatosan megújulnak és fejlődnek, 
mely során mindenki egyre inkább 
törekszik a magas színvonalra. Mint 
azt elmondta, sok munkájuk van az 
üdülőövezet területeinek kezelésével, a 

szemétszedéssel és a szemétszállítással. 
Kiemelte, hogy sajnálatos módon az 
üdülőtulajdonosok nem veszik figye-
lembe a szemétszállítást végző cég által 
biztosított szolgáltatásokat, mint pél-
dául a lomtalanítást vagy a zöldhulla-
dék-elszállítást. Egyes ingatlantulajdo-
nosok felelőtlenek, és a lakott épületek 
elé vagy közterekre rakják a felesleges 
hulladékot, nem élve az általuk kifize-
tett szolgáltatás adta lehetőségekkel. 
A tóparton az üzemeltetési időszakban 
– nyitvatartási időben – mentőcsóna-
kos figyelőszolgálat működik, amely-
nek szakképzett személyzete ellátja a 
kisebb sérüléseket, valamint kiképzett 
a mentésre, a mentő vagy az orvos ér-
tesítésére. Mindezek mellett Soltvad-
kerten üzemel a háziorvosi ellátás, és a 
kiskőrösi orvosi ügyeleti rendszer is jól 
működik, tehát minden adott a gyors 
intézkedéshez, az itt pihenő vendégek 
biztonságához. 

séva/Filus 

A soltvadkerti önkormányzat a Vi-
dékfejlesztési programban történő 
sikeres pályázatának köszönhetően 
hozzákezdhetett a piactér további fej-
lesztéséhez. Ennek keretében a meg-
lévő fedetlen árus részek csarnokkal 
történő lefedése készül el. A beruhá-
zás július 22-én kezdődött meg, és 120 
napja van arra a kivitelezőnek, hogy 
az építkezést befejezze. Az építési 

terület kijelölése után megtörtént a 
fedetlen rész elkerítése. Ezért azokat 
az árusokat, akik ezeknél az asztalok-
nál rendelkeztek bérlettel, a piaccsar-
nok melletti parkolóban helyezték el. 
Az árusok és a vásárlók megértéssel 
fogadták a változást, hiszen még az 
idén átadják az új fedett szakaszt, ami 
tovább emeli az egyébként is népszerű 
helyi piac színvonalát. -é-

Újabb fejlesztés a piactéren 

légifelvétel: Mátyus Lajoslégifelvétel: Mátyus Lajos
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PROGRAMELŐZETES FEJLŐDŐ

ZSIKLA TAMÁS TÖBB ÉVTIZEDES TAPASZTALATTAL INDUL EGY KÉPVISELŐI MANDÁTUMÉRT 

A ZÁPORTÓ SZOMSZÉDSÁGÁBAN EDZHETÜNK

A HAGYOMÁNYOKAT NEM ÁPOLNI, HANEM ÉLTETNI KELL

Párbeszéd, partnerség, együttműködés a célLegyünk ott a szüreti fesztiválon!

A közéleti szerepvállalás igen sokféle. Annyi bizonyos, hogy bár-
mely területéhez szegődik az ember, felelősséget, elköteleződést je-
lent, és lássuk be, nem kevés áldozattal jár. A mindennapok felada-
ta, a család mellett odaállni csoportok, ügyek, célok, tervek mellé, 
vagy akár az élére állni komoly döntés. Zsikla Tamást aligha kell 
bemutatni a soltvadkertieknek, hiszen tősgyökeres lokálpatrióta, 
aki nem mellesleg igazgatóként, önkormányzati képviselőként is 
építő tagja volt korábban is a helyi társadalomnak. Tudását 25 éve 
az Akker-Plus Kft.-nél kamatoztatja, ahol cégvezetőként számíta-
nak rá, ugyanakkor a több mint két évtized alatt sok tapasztalatot 
is szerzett az építőiparban, pénzügyi területen. Az 55 éves gépész-
mérnök, pénzügyi diplomával rendelkező szakember úgy gondolja, 
hogy a város szolgálatába állítja mindazt, amit az évek, évtizedek 
alatt tudástárába gyűjtött, és megméretteti magát az őszi önkor-
mányzati választásokon a Fidesz-KDNP által támogatott képviselő-
jelölti listán.

 ▶ Az önkormányzat munkájában 
most is tevékenyen részt veszel mint 
bizottsági tag. Hogyan került napi-
rendre, hogy képviselőként indulj 
az idén?  
– Ahogy említetted is, a pénzügyi 
bizottságba Kárász András bizott-
sági elnök hívott meg külsős tagként 
ebbe a ciklusba. Most szintén tőle és 
Temerini Ferenc alpolgármestertől, 
jelenlegi polgármesterjelölttől kaptam 
felkérést, hogy induljak képviselő-
jelöltként. Megtisztelő számomra, 
hogy a város iránt elkötelezett, eddig 
is sokat tevékenykedő emberek szeret-
nék, ha erősíteném az önkormányzati 
munkát, Soltvadkert fejlődését. Nem 
idegen tőlem ez a feladat, hiszen egy 
ciklusban már voltam önkormányzati 
képviselő, és 1990-1995 között a száz 
százalékban önkormányzati tulajdo-
nú Vadkert Komszolg Kft. ügyvezető-
jeként feleltem a városüzemeltetésért 
és a Vadkerti-tó fenntartásáért. Mivel 

mindig örömmel vállaltam feladatot 
a köz érdekében, és úgy gondoltam, 
hogy jelen körülmények között 
tudok és kell erre időt és energiát 
szánni, igent mondtam. Szükség van 
arra, hogy városunk, közösségünk 
jelenét és jövőjét felelősen, higgadtan 
és hosszútávra gondolva alakítsuk. 
A soltvadkerti képviselő-testületben 
soha nem voltak pártcsatározások, 
egyéni villongások és személyeskedé-
sek, nem voltak kívülről a higgadt vé-
leménynyilvánításon túl felelőtlen és 
hangoskodó támadások. Bízom ben-
ne, hogy ez a jövőben is így marad, és 
a következő testületnek is lehetősége 
lesz a munkára és a feladatokra kon-
centrálni. Nagyon fontosnak tartom 
azt, hogy egy párbeszéden alapuló 
együttműködés, partnerség alakuljon 
ki azokkal a véleményformálókkal, 
akikkel ugyan nem azonos platfor-
mon mozgunk, de mindannyiunkat 
a város érdeke motivál. 

 ▶ Milyen tartalmat kaphat általad a 
képviselői munka? 
– Elsősorban a városban már folyó és 
leendő beruházások felmérése, elin-
dítása, a futó projektek pénzügyi és 
műszaki felügyelete az, amelyben cég-
vezetői tapasztalataimat kamatoztatni 
tudnám. Szívesen közreműködnék a 
katolikus egyház és az önkormány-
zat közötti együttműködés elmé-
lyítésében, a közösségformálásban 
is. Múltamból adódóan jól ismerem 
a városüzemeltetési feladatokat és 
azok nehézségeit a csatornázástól, 
szennyvízelvezetéstől a közterü-
let-fenntartáson át a Vadkerti-tó, a 
strand és a kemping üzemeltetéséig. 
Ebből adódóan már a futó ciklusban 
is sokszor megfogalmaztam bizottsá-
gi üléseken, hogy a városüzemeltetés 
céljaira egy ütőképes csapatot kell 
létrehozni. Én ez alatt elsősorban a 
korszerű felszerszámozást és gépbe-
szerzést értem, mert e téren bizony 

nagyon el vagyunk maradva a kor 
követelményeitől. Ha a lakosság és 
az önkormányzat minőségi munkát 
vár el, meg kell teremtenie az általa 
létrehozott cég számára mindazokat 
a működési feltételeket, amelyekre 
szükség van a rábízott feladatok el-
látásához. Örülnék, ha képviselőként 
segíthetném ezt a kiemelten fontos 
folyamatot, és Soltvadkert közterein, 
valamint a Vadkerti-tó környékén en-
nek látható pozitív hatása. Fontosnak 
tartom a városmarketing erősítését, 
Soltvadkert népszerűsítését minden 
lehetséges fórumon és felületen. Olyan 
adottságok és értékek birtokában van 
a város, amelyeket mindenképpen ki 
kell használnunk annak érdekében, 
hogy az itt élők jól érezzék magukat, 
hogy szívesen és szeretettel jöjjenek 
hozzánk minél többen, és ami a leg-
fontosabb, hogy gyermekeink is itt 
legyenek itthon. 

–sé– 

Használható a sportpark 

A napokban megtörtént a zápor-
tározó melletti sportpark műszaki 
átadása, ami azt jelenti, hogy a 
lakosság igénybe veheti a sportesz-
közöket, használhatja a területet. 
Amint azt Schnürlein Andortól 
megtudtuk, a Komszolg Kft. előtt 
még sok a feladat, hiszen a terület 
szépítése, parkosítása, kerékpár-
tárolók, padok, hulladéktárolók 
kihelyezése még várat magára. A 
85 m2-es kondicionáló bázist egy 
200 méter hosszú, gumiborítású 

futópálya keretezi. A korszerű sport-
eszközökön egyébként a testsúly az 
egyik legfontosabb tényező, hiszen 
a gyakorlatokat ahhoz igazítva lehet 
végezni. Természetesen jól értel-
mezhető kiegészítő táblák segítenek 
a tájékozódásban, hogy mely esz-
közöket milyen módon lehet és kell 
használni.  Az bizonyára magától ér-
tetődik, hogy a park rendeltetésszerű 
használata a sportolók feladata, és 
közös felelősségünk, hogy óvjuk a 
park épségét, állagát.

Szeptember 13-15. között ismét ünnepre hívja a város apraját és 
nagyját a soltvadkerti szüreti fesztivál. A szervezők évről évre 
fényesítik a programokat, hogy lehetőség szerint minden korosz-
tály megtalálja a kikapcsolódási lehetőséget. Arra is törekszenek 
természetesen, hogy teret kapjanak a hagyományok, a helyi érté-
kek, megálljunk egy koccintásra a régen látott ismerősökkel, vagy 
együtt borozzunk a családdal, barátokkal. 

Minden ünnep annyit ér persze, 
amennyit mi magunk is hozzáte-
szünk. Ki többet, ki kevesebbet, de 
annyit mindenképpen, hogy meg-
tiszteljük figyelmünkkel, részvéte-
lünkkel. Legyünk hát minél többen, 
szeretettel hívunk mindenkit a szüreti  
fesztiválra. 
Pénteken ünnepélyes megnyitó, ki-
állítások, este pedig Horváth Tamás 

koncertje várja a vendégeket, majd 
népzene, néptáncgála, táncház veszi 
kezdetét. 
Szombaton napközben sok gyerek-
program várja a város apraját, de 
a bográcsos főzőmesterek is ekkor 
mérik össze tudásukat, tehetségüket. 
Gyönyörködhetünk Kévés Andor 
fotóiban és előadását is hallhatjuk a 
Gyöngyház Kulturális Központban.  
A szabadtéri színpadon fellép-

nek a helyi hagyományőrzők, a 
bodelshauseni fúvósok, a 

sarmasági néptáncosok, 
a nagyenyedi diákok, 

de tapsolhatunk 
Kurcz Szandinak, 

Nagy Zoltánnak 
és Rigó Mihály-
nak. Este a 
Bagossy Brot-
hers Company 

koncertje vár 
mindenkit, majd 
színpompás tűzijá-
ték veszi kezdetét. 
A szombati napot 
utcabál zárja, ahol a 
Pesty Party Showband 
játszik.  Vasárnap zenés 
ébresztővel indul a nap, 
majd városi istentisztelet lesz a 
szabadtéri színpadon. Egy csodálatos 
székelykaput is avathatunk a Korona 
Cukrászdánál Szervánszky László 
emlékére. Természetesen ez a szüreti 
fesztivál sem múlhat el a Búzavirág 
Asszonykórus és Soltvadkert Város 
Citerazenekarának fellépése nélkül. 
Lesz szüreti felvonulás is, melyhez 
fontos információ, hogy a felvonulók 
az Öreg-tó vendéglőtől indulnak és 
csak a MOL kútnál lesz megálló, tehát 
aki szeretné megvendégelni a felvonu-
lókat, illetve részt tud vállalni a ven-
déglátásban, az ide hozza a nekik szánt 
bort, pogácsát, süteményt és üdítőitalt. 
Ahogy az már szép hagyományként 
működik néhány éve, felvonulnak 
a babakocsisok, gördeszkások, 
görkorisok, kisautósok, hogy a fiatal 
generáció is élményhez jusson. 

Az eseményhez méltó fellépőnek 
ígérkezik az Izsáki Sárfehér Néptánc-
együttes, majd a Soulwave koncert 
zárja a háromnapos kavalkádot. 
A városközponton kívül is lesznek 
programok, hiszen szombaton dél-
előtt szántó- és csettegőbemutató lesz 
a Tázlári úton, a sárkányrepülősök is 
nyílt napot tartanak és terepjárós triál 
versenyt rendez a Soltvadkert Moto-
ros Racing Club a roncsderbi pályán.  
A részletes programot szeptemberi 
számunkban megtalálják majd, de a 
Soltvadkerti Televízióból és honlapok-
ról  is tájékozódhat mindenki. 
www.soltvadkert.hu,
www.vadkertimuvhaz.hu,
www.gyongyhazvadkert.hu
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FELELŐS

Soltvadkertinek lenni rangot jelent A fiatalok jövője a város jövője is
GALÁNTAI NORBERT HISZ A HELYI ÉRTÉKEK ÉS AZ ÖSSZEFOGÁS EREJÉBEN POZSGAI BOGLÁRKA: AZT KERESEM, AMI ÖSSZEKÖT BENNÜNKET

ŐSZINTÉN

Akik követik a képviselő-testületi ülések menetét, megszokhatták, 
hogy dr. Pozsgai Boglárka napirend előtti felszólalásában hosszan 
sorolja azoknak a tehetséges soltvadkerti diákoknak, fiataloknak a 
sikereit, akik valamilyen sportversenyen érnek el kimagasló ered-
ményt. Amikor először hallottuk, sokan felkapták a fejüket, a sok 
név hallatán. És így megy ez már két éve, ami egyben azt is jelenti, 
hogy a képviselő asszony rendkívül kötelességtudó és feladattar-
tásban is jeleskedik, hiszen talán még egyszer sem hiányzott a tes-
tületi ülésről. 

– A képviselői munka szolgálat, 
amely hálás feladat és olykor há-
látlan is – szögezi le, amikor arról 
kérdezem, hogy egy fiatal, energikus 
hölgy, aki ráadásul családanya, miért 
mélyed el a képviselői munkában. – 
Nem vagyunk egyformák. Vannak, 
akik nem szívesen, vagy egyáltalán 
nem vállalnak közéleti szerepet, és 
vannak, akik kifejezetten keresik a 
kihívásokat, a feladatokat, azokat a 
tevékenységi formákat, melyek által 
többek lehetünk, jobbíthatjuk, szebbé 
tehetjük életünket, környezetünket, 
körülményeinket, mindennapjainkat. 
És így van ez rendjén. Tiszteletben kell 

tartani mindenki egyéniségét, és egy-
mást kiegészítve gördülni előre. A hiba 
akkor következik be, ha úrrá lesz a 
rosszindulat, az intrikálás, az irigység, 
és elveszítve a józanság határát, értel-
metlen pankráció rombolja a közhan-
gulatot. Ez az út nem vezet sehova és 
csak tüskéket telepít, amihez én eddig 
sem és ezután sem fogok asszisztálni, 
de az igazamért mindig kiállva képvi-
selem azt az értékrendet, ami szerint 
nevelkedtem, élek és dolgozom. 

 ▶ Mennyi időt vesz igénybe, hogy 
körbejárd minden hónapban a szak-
osztályokat, csoportokat, hogy senki 
ne maradjon le a dicsőséglistáról? 

– Huszadrangú az idő, de azért 
kell rászánni rendesen, még akkor 
is, ha csak telefonon érdeklődöm. 
Ez azonban csak egy aprócska 
szelete a képviselői munkának. 
A lakosság nem is sejti, hogy meny-
nyi háttérmunka előz meg egy-egy 
képviselői döntést, még a bizottsági 
üléseken túl is. 
De szívesen és örömmel teszem, 
egyrészt mert vállaltam, másrészt 
mert úgy gondolom, hogy szükség 
van az eredményeket produkáló 
fiatalok és felkészítőik nyilvános 
elismerésére. Azért tartottam fon-
tosnak, hiszen ők a jövő, a mi jö-
vőnk! A mai rohanó világban, ahol 
az emberek között már az élőszóban 
kifejtett kommunikáció elvész, na-
gyon fontos szerepet tölt be többek 
között a szóbeli elismerés is, mint a 
szeretetnyelv egyik eszköze. Hálás 
feladat, mert minden hónapban lá-
tom a szülők örömét, hogy milyen 
büszkék a gyermekeik által elért si-
kerekre, és ezáltal alkalmam nyílik 
a szülőkkel is beszélgetni egyéb, a 
várost érintő dolgokról is.

Aztán hálátlan is sokszor azért, 
mert nem látják az emberek a ki-
rakat mögötti munkát, a vitákat, a 
problémafeltáró és útkereső beszél-
getéseket. Úgy hiszem, hogy nagy 
szemléletváltásra lenne szükség, ami 
felszámolná az emberek közömbös-
ségét, passzivitását és megváltoztat-
ná a gondolkodást, és a párbeszédre 
való törekvés lenne a közös útke-
resés középpontjában. Azt látom 
és hangsúlyozom, ez nem feltétlen 
csak soltvadkerti jelenség, hogy 
minden, ami van, minden ami jó, 
ami siker, ami pozitív eredmény, az 
természetes. De elfelejtettünk együtt 
örülni, együtt ünnepelni, magunké-
nak érezni a közösségi alkalmakat, 
rendezvényeket, eseményeket. Ezzel 
nem azt akarom mondani, hogy 
szőnyeg alá kell söpörni a problé-
mákat, a gondokat, de Soltvadkert 
mindig azon városok közé tartozott, 
ahol a lakosság érdekeit helyezte elő-
térbe a város vezetése. Én továbbra 
is azért szeretnék dolgozni, hogy azt 
keressem, ami összeköt bennünket.  

–sé–

Mi tagadás, Galántai Norbit nehéz kikerülni, hiszen bármerre in-
dulunk, egyszer összefutunk vele. Ha nem a Kramer Fülöp Bor-
lovagrend eseményein, akkor valahol a sportpálya körül, de ha 
arra sem vinne az utunk, akkor lehet, hogy az evangélikus egyház 
presbitériumában köszön vissza, és véleményformáló tisztséggel 
bír a hegyközségnél is, ahova a gazdák biztosan betérnek. De szer-
vezőként, segítőként a szülők közösségében is aktívan tevékeny-
kedik, hiszen felesége vezeti az óvodai szülői közösséget. A borász 
szakember maga is sokat fáradozik azért, hogy méltósága legyen 
a soltvadkerti bornak, családi borászatuk számos sikert, országos 
hírű eredményt könyvelhet el a különböző borversenyeken. Norbi 
úgy döntött, hogy nyilvánosságot vállalva, októberben képviselő-
jelöltként indul a helyhatósági választásokon a Fidesz-KDNP tá-
mogatásával. 

 ▶ Olyan sokat beszélünk a lakóhe-
lyünk iránti elköteleződésről, identi-
tásról. Mit jelent neked ez a város? 
– Soltvadkertinek lenni számomra 
mindig is rangot jelentett. Valami 
megfoghatatlan erőt, amely végigkí-
séri az embert az iskolákban, majd 
később a munkája során is. Nyilván 
nagyon fontos, hogy miként szoci-
alizálódunk a neveltetésünk során. 
A szüleimtől, nagyszüleimtől is ezt 
láttam, ezt tanultam, és gyakorló 
apukaként én is arra törekszem, hogy 
a gyermekeink észrevegyék, megta-
lálják a helyi értékeket, szeressék az 
otthonukat. Persze, ahogy múlik az 
idő felettünk, egyre inkább jellemző 
a lokálpatrióta gondolkodás és a kö-
zösségeinkért vállalt felelősségérzet 
erősödése is.  

 ▶ Szép gondolatok, amelyek mögött 
bizonyára fajsúlyos tartalmak húzód-
nak meg. 
– Elgondolkodott-e már valaki azon, 
hogy miért Soltvadkerten van az or-
szág legnagyobb hegyközsége, hogy 
miért éppen itt készülnek legnagyobb 
számban a műanyag táskák, fóliák, 
miért van annyi Soltvadkertről el-
származó élsportoló, miért járnak 
külföldi díjátadókra soltvadkerti 
fotósok, miért emelkednek ki a solt-
vadkerti borászatok a régióból, miért 
európai hírű a soltvadkerti fagyi? És 
még biztosan lehet duzzasztani a fel-
sorolást, ami a valóságot mutatja, és 
ezek nem kiüresedett szavak csupán. 
Ezekre a kérdésekre a válasz talán az 
átlagnál nagyobb belső motiváció – 
legalábbis számomra ezt jelenti – de 
ez az, ami, úgy gondolom, minden 
soltvadkertiben jelen van. Ez határoz-
ta meg településünk fejlődését, és ez is 
kell, hogy meghatározza a jövőben is. 
Egészen egyszerűen úgy fogalmaznék, 
hogy a legjobbra kell törekedni tárgyi 

eszközök, beruházások és társadalmi 
törődés szintjén is.

 ▶ Sok vállalásod mellett az egyik 
legfontosabb feladatod a gazdálkodás. 
Hogyan látod a gazdák helyzetét ma 
Soltvadkerten? 

– Nos, ez a kérdés most nagyon ne-
héz… Sajnos eljutottunk oda, hogy 
a megtermelt szőlőnek nincs értéke. 
Nyilván ez egy összetett dolog, amely a 
világpiaci viszonyoknál kezdődik és a 
soltvadkerti szőlősorban zöldszüretelt 
fürtöknél végződik. Az, hogy egymás 
utáni években jó termések voltak Ma-

gyarországon, elvezetett odáig, hogy 
túlkínálat keletkezett szőlőből. Sajnos 
a nemzetközi piacon olyan kicsi pont 
vagyunk, hogy nem igazán tudunk 
érvényesülni. Mondhatjuk, hogy 
esetleges az exportunk. Vagy van, 
vagy nincs. Az extrém magas termés-
mennyiség azonban nem valószínű, 
hogy hosszú távon minden évben 
jelentkezik. Ezért a bor hosszabb távú 
tárolására kellene esetleg berendez-
kedni, amelynek az ötlete, sőt meg-

valósíthatósági terve is elkészült már 
hegyközségi szinten, csak túl rövid idő 
állt rendelkezésre a tavasszal. A jövő 
mindenképpen ennek a technológi-
ának a közös kidolgozása. Valamint 
azt is gondolom, hogy a rezisztens 
szőlőfajtáinkból most már van elég a 
borvidéken. Természetesen úgy tűnt, 

hogy szükség van rájuk, de az látszik, 
hogy egy vonalat meg kell húznunk 
a felületnagyságukban. A saját pince 
működtetése a másik út, amely viszont 
szintén nem egyszerű történet. Nagy 
elhivatottságot és munkabírást köve-
tel a borászat, és mindig hinni kell a 
jövőben.

 ▶ Mivel szeretnéd segíteni a képviselői 
munkát? 
– Széles rálátásom van az élet számos 
területére a közösségi szerepvállalása-
im által. Azt is le kell szögezni, hogy 
az önkormányzat kezében voltak, 
vannak és lesznek is mindig a tárgyi és 
anyagi eszközök, lehetőségek. Ezeknek 
a felhasználásában együttműködésre 
van szükség, konstruktív párbeszé-
dekre, együtt gondolkodásra. Én úgy 
közelítem meg ezt a feladatot, hogy 
ne egyfajta misztikus és elérhetetlen 
titulusban legyek, hanem igenis, jöj-
jön oda valaki az ötletével, és nézzük 
meg, mit tudunk kihozni belőle. Az 
szemmel látható, hogy a mai 20-as, 
30-as generáció már része akar lenni 
a dolgoknak, és ez nagyon jó irány. 
Szülőként szem előtt kell tartanom a 
gyerekek, fiatalok érdekeit, igényeit. 
Gondot kell fordítani a játszóterekre, 
intézményekre, a szórakozási, kikap-
csolódási, sportolási lehetőségekre. 
Szőlő- és bortermelőként pedig egy 
fenntartható kisvárosias fejlődést sze-
retnék, ahol a mezőgazdaságból élők 
érthető jövőképet látnak.              –sé–

A borlovagrend oszlopos tagja, 
ceremóniamestere

Nem könnyű ma gazdálkodni, de Galántai Róbert vallja, a név kötelez 
Október 13-án választunk

Csaknem napra pontosan öt évvel 
az előzőt követő időpontra, azaz 
október 13. vasárnapra tűzte ki 
Áder János köztársasági elnök a 
2019. évi önkormányzati választást. 
A hivatalos kampány a választást 
megelőző 50. napon, augusztus 
24-én kezdődik, és a szavazás nap-
ján 19 óráig tart. A választópolgárok 

2019. augusztus 23. napjáig kapják 
kézhez a választási értesítőt, amely-
ben értesítik a névjegyzékbe véte-
lükről a választót. Aki nem kapja 
meg az értesítőt, a jegyzőnél (a helyi 
választási irodában) kérheti.
Szeptemberi számunkban részlete-
sen is foglalkozunk majd a választás 
helyi tudnivalóiról.  
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Hozta a formáját a huszadik sörfesztivál Finisben a szünidő 

Traktorosok találkoztak Soltvadkerten

Új környezet fogadja  
a legkisebbeket is ALAKUL A BULI, DE AZ IDŐJÁRÁS ISMÉT KÖZBESZÓLTNÉGY ELSŐ OSZTÁLY KEZDI MEG AZ ÉVET

Lassan már évekre visszamenő tendencia, hogy  július utolsó hét-
végéjén viharos a hangulat a Vadkerti-tó partján. A szervezők az 
idén is belefutottak a rossz időbe, ami a szabadtéri programok ese-
tében mindent meghatároz. A legkiválóbb előadó, a legnépszerűbb 
sztár sem kap akkora nézettséget borús időben, mint amikor száz 
ágra süt a nap.  Persze ez nem mondható egyfolytában a három 
napra, de az tény, valahogy az idén sem lett akkora durranás a ju-
bileumi fesztivál. 

Pénteken a fiatalokat célozták meg 
a programokkal, a Major Peti által 
bemelegített tér Voksán Virág érke-
zésére telt meg. Közel négyszázan 
buliztak fergeteges hangulatban, amit 
Major Peti folytatott volna bizonyára 
hajnalig, ha éjjel kettőkor a csend-
rendelet nem vetett volna véget a 
szórakozásnak sokak szomorúságára.  
A felspanolt ifjak aztán acapella partit 
tartottak  hajnalig. Szombaton boron-
gósra fordult a nap, de délután kegyei-
be fogadta a gyerekeket az időjárás, és 
bár csalóka módon a színpad előtt alig 
lézengtek, a strand annál zsúfoltabban 
fogadta a fürdőzőket, akik persze a 
színpadi produkciókat is figyelemmel 
kísérték. Időnként konszolidált érdek-
lődés jellemezte a sörpavilonok háza 
tájékát is, noha még sose volt ekkora 
sörfelhozatal a fesztiválok történeté-

ben, és amint a képen látszik, azért ott 
sem volt hiány a vendégekben. A Gypo 
Circus már megmozgatta a nagyér-
deműt, az USNK pedig a vártnál na-
gyobb bulival lepte meg a benépesült 
teret, ami fullon csápolt az Anna and 
the Barbies koncertjén. Ők feltették a 
koronát az estére, de akkor leszakadt 
az ég és elmosta a tervezett és mindig 
bevált Wellcome bulit.  
Major Peti a Judit söröző teraszán 
keverte a zenekoktélokat, ahol feszte-
lenül táncoltak a bokáig érő vízben is 
a bulizni vágyók. A jégesővel érkező 
vihar iszonyatos erővel söpört végig 
a parton  Kiskőrös irányába, ahol 
hatalmas károkat okozott. Kidőlt fák-
hoz, leszakadt villanyvezetékekhez, 
elárasztott épületekhez  riasztották 
a tűzoltókat.  Szerencsére az orkán 
Soltvadkertet nem érintette ilyen erő-

vel, de a fesztivál szombatjának sorsát 
megpecsételte. A vasárnapi lehűlés 
már igen szerényre fogta a program 
iránt érdeklődőket, viszont a stran-
dolókat kevésbé keserítette el, ők a 
Rumba Gitana dallamaira fürdőztek, 
és Major Peti sem hagyta cserben a 
lelkes kitartókat. 
Ez a sörfesztivál sem múlta felül 
önmagát, és mindenféle vélemények 
keringtek a parton, miszerint alakul 
már a felhozatal, de még mindig nem 
elég ütős sztárok vonulnak fel, akikért 
érdemes idejönni. Jöttek a „bezzeg”  
fesztiválok példái, akár Szank, vagy 
Kunfehértó, és több kisgyermekes 

családdal is találkoztam, akik szerint 
a legkiválóbb a gyerekek számára 
a strand, a környezet, és biztosan 
nagyon szép lesz majd, ha megvaló-
sulnak a fejlesztési elképzelések. De 
a sörözőknél is elégedett fogyasztók 
szürcsölték a habot, hiszen legalább tíz 
sörös bázisnál olthatták a szomjukat a 
különleges sörféleségekkel. Aztán en-
nek a fesztiválnak is annyi a tanulsága, 
mint általában a rendezvényeknek, 
hogy mindenki kedvére valót aligha 
lehet szervezni. Aki viszont jól akarta 
érezni magát, az nem sok akadályt 
talált.

Munkatársunktól  

Új sportág szerveződik 

A sörfesztivál különleges csemegéje 
volt a Hungarian Footgolf Federation, 
azaz lefordítva a foci és a golf ötvözetét 
jelentő sportág szövetsége. Az elnök, 
Gelencsér Gábor is megtisztelte a 
vadkerti eseményt, melyre a Soltvad-
kerti Pingpongozz Velünk Egyesület 
elnöke, Müllerné Valics Emese hívta 
meg. A zord időjárás ellenére is leg-
alább harminc fiatal volt kíváncsi erre 
a felénk még kevésbé ismert sportolási 
lehetőségre, melynek már magyar 

világbajnoka is van Lengyel Béla sze-
mélyében, aki szintén itt volt a feszti-
válon. A mobilpályákon próbálhatták 
ki ügyességüket, koncentráló képessé-
güket. Amint azt Emese elmondta, a 
sportág népszerűsítése volt a cél, annál 
is inkább, mert az egyesület szeretne 
egy pályát kialakítani Soltvadkerten, 
ezzel is bővítve a sportágak gazdag 
repertoárját a városban. Köszönik 
Schnürlein Andor segítőkészségét, a 
helyszín biztosítását.

Célegyenesbe fordult a vakáció, már 
csak pár hét, és újra becsengetnek. 
A soltvadkerti Kossuth Lajos Evan-
gélikus Általános Iskola és Alapfokú 
Művészeti Iskolában már folynak 
az előkészületek, hogy az intézmény 
fogadókész legyen a diákok érkezésé-
re. Az új tanévet szeptembertől négy 
első osztály kezdi meg, ami végtelen 
öröm, hiszen 84 kisdiák tölti meg a 
padsorokat. Amint azt Udvarhelyi 
Attila igazgató előzetesen elmond-
ta, folytatják a tavalyi gyakorlatot, 

és a német nemzetiségi oktatásban 
részesülő diákok külön osztályba 
kerülnek majd, illetve természettu-
dományi, reál és művészeti oktatás 
közül választhatnak a tanulók. 
Szeptembertől tantervbe építik a 
gyakorlókerti foglalkozásokat, a nyár 
folyamán megújult az év közben ki-
alakított 1400 m2-es gyakorlókert is.  
Az iskola tervei között szerepel az E 
épület nyílászáróinak cseréje, erre 
azonban csak pályázati forrás adhat 
lehetőséget.

Kívül és belül teljes pompájában várja 
a kicsiket az Arany János úti óvoda, 
ahol a nyár folyamán a régi épület 
teljes tetőszerkezetének cseréjét végez-
ték el. Mintegy kilencmillió forintból 
varázsolták újjá a tetőt. A bölcsődé-
ben pedig hárommillió forintból új, 

korszerű játékokkal gazdagodott az 
udvari játszótér, mely a napokban kap 
végső és biztonságos borítást, stabi-
litást. Amint azt Bodahelyi Antalné 
óvodavezető elmondta, nagy örömmel 
várják az új kisgyermekek érkezését.  
A tavalyi évhez hasonló létszámmal 
működnek majd az óvodák, így a Bocs-
kai oviban közel száz, az Arany János 
úti óvodában pedig 125 gyermeket vár-
nak. A bölcsőde feltöltése folyamatos, 
de ott is meglesz a jelek szerint a mint-
egy hatvan fős a szükséges létszám. 
Köszönet Mátyus Lajosnak a fotókért! 

Első alkalommal rendezték meg a Vadkerti Traktoros Találkozót a 
„Soltvadkerti Traktorosok”. Az eseményre a szervezők július 13-án 
várták a traktorosokat és az érdeklődőket a Vadkerti-tóra kivezető 
aszfaltút vége mellett kialakított területre.

Már 9 órakor dübörögtek a traktorok, 
amelyek a soltvadkertiek mellett a 
környező településekről is érkeztek. 
Bármilyen típusú traktorral részt 
lehetett venni a programon. Legna-
gyobb számban az MTZ-k voltak 
jelen, de lehetett látni itt Dutra, 
JohnDeere, Zetor, Kramer, valamint 
az újabb Belarus típusokat is. Széles 
volt a paletta a géptípusok tekinteté-

ben és mintegy ötven traktor töltötte 
meg gyepes részen kialakított rendez-
vény területét. 
Az eseményről Zsolnai Róbert szer-
vező elmondta, hogy a „Soltvadkerti 
Traktorosok” már több éve terveztek 
egy olyan rendezvényt, amely a trak-
torosokat célozza meg. A városban és 
a környező településeken is nagyon 
sokan dolgoznak a földeken traktor-

ral, ezért gondolták azt, hogy ezeket 
a járműveket megmutassák a nagy-
közönségnek is. Mindezek mellett 
szerették volna, ha a dolgos hétköz-
napok mellett egy kicsit kötetlenebb 
formában találkoznának egymással 
a gazdák, a régi barátságok tovább 
mélyülnének és újak köttetnének. 
A szervező csapatot soltvadkerti 
ismerősök, barátok és családtagok 
alkották. A helyszínt, a területet csa-
ládi ismeretség alapján biztosították, 
az időpontot pedig úgy próbálták 
meghatározni, hogy ne zavarja a 

jelentősebb szántóföldi vagy egyéb 
munkálatokat.
A napi programról Windecker Máté 
szervező tájékoztatott, aki elmondta, 
hogy a traktorok gyülekezőjét köve-
tően a programon résztvevő összes 
traktor egy felvonuláson vett részt.  
Az ebéd után az ügyességi pályán mu-
tathatták meg tudásukat a traktorve-
zetők, valamint egy erőhúzó versenyen 
mérhették össze a traktorok lóerejét.  
A rendezvény az est során egy diszkó-
val zárult, jó hangulatban.

Filus Tibor
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HITÉLETI

Közösségépítés felsőfokon Diákok járják a várost

ÁLLAMALAPÍTÁS ÜNNEPÉRE

ALKALMI

Kitört a csendből 
OLÁH GERGŐ DALOKBA FOGLALJA HITVALLÁSÁT A 70 ÉVES KÁNTORT IS ÜNNEPELTÉK A LAKOSSÁG TÁMOGATÁSÁT, PARTNERSÉGÉT KÉRIK

Még tavaly határozta el a katolikus 
képviselő-testület, hogy egy új rendez-
vényt vezet be minden év júniusában, 
Szent Iván-éj környékén hagyomány-
teremtés, valamint a közösségi élet 
építése, erősítése céljából. A második 
alkalom talán még nem nevezhető 
hagyománynak, de a kétszáz főnél 
is több résztvevő egyértelműen jelzi, 
hogy igény van erre az együttlétre, 
szükség van a kötetlen beszélgetésekre. 
Így születhetnek a jó ötletek, tartós ba-
rátságok, lelki találkozások. És ennek 
az estének még egy apropója volt: az 
idén harmincéves a Magyar Máltai 
Szeretetszolgálat, melynek soltvad-
kerti csoportja tavaly alakult meg. 
A „Kapu tárlat”, vagyis a kapubejáró-
ban berendezett mini kiállítás a szol-
gálat harminc évét, és a helyi csoport 
közel nyolc hónapos működését mu-
tatta be. Az érkezők belelapozhattak 
a máltais kiadványokba, a csoport 
fényképalbumába, és persze támogat-
hatták is a kihelyezett perselyekbe be-
dobott adományokkal a működésüket. 
A rendezvény másik vezérfonala a 25 
éves tázlári asszonykórus jubileumi 
műsora volt, és erre fűztük föl a többi 
programunkat is: Sámel Réka népda-
lokat énekelt, a bográcsban készült öt-
féle pörkölt – marha, birka, vaddisznó, 
kakas és vadas csirke – vacsora után 
táncház kezdődött, és a szeretetszolgá-
latosok is népi rigmusokkal készültek, 
mellyel a főztjüket kínálták. Akár sü-

teményversenyt is tarthattunk volna, 
annyi finomsággal érkeztek a hívek, 
lehetett kóstolni a rengeteg finom 
édességet. Az est folyamán egy totót 
is kitölthettek a résztvevők a máltai 
történetéről, és értékes csomagokat 
lehetett nyerni. A zsákbamacska a 

gyerekek nagy kedvence, pillanatokon 
belül elfogyott a több mint kétszáz 
zsák. Ennek bevételéből a máltais 
gyerektábor megrendezését segítettük. 
Az idén sem maradhatott ki a születés-
napozás: Soproni Zoltán kántorunk 
hetvenedik évét ünnepeltük meg egy 
hangjegyekkel díszített hatalmas 
tortával, közös verseléssel. Kántorunk 
1984 óta végzi áldásos szolgálatát az 
egyháznál szentmiséken, szertartá-
sokon. Ezúton is köszönjük a 35 éves 
egyházi szolgálatát. Köszönjük min-
denkinek, aki segített ennek az esté-
nek a lebonyolításában és megtisztelte 
jelenlétével rendezvényünket. Jövőre 
tervezzük a harmadik juniálist. Csak 
úgy hagyományosan.                         

NA

Ahhoz képest, hogy forró csütörtök 
délután, meglehetősen lehetetlennek 
tűnő időpontban adott minikoncertet 
Oláh Gergő, igen népes közönség vár-
ta. A Hit Gyülekezete által szervezett 
programnak a Gyöngyház Kulturális 
Központ kerthelyisége adott otthont, 
ahol az önkéntes diákmunkát vállaló 
vadkerti fiatalok hideg hűsítővel kí-
nálták a közönséget a nagy melegben, 
és csak hordták, hordták a székeket, 
hogy mindenki leülhessen a fák ár-
nyékában. A tehetségkutató versenyen 
2012-ben befutott sztár aznap még 
három helyen lépett fel, ezért volt a 
kora délutáni vadkerti alkalom. Aki 
viszont eljött miatta, találkozhatott 
egy négygyermekes családapával, aki 
őszintén és nyíltan beszélt hallgató-
ságának azokról az időkről is, amikor 
közmunkából tengette családja életét. 
Mint mondta, számára az áttörést 
nem az X-Faktor hozta meg, hanem 
a felismerés, hogy Isten útját akarja 
járni, csakis hozzá akar tartozni. 
A televíziós show csak eszköz lett ah-
hoz, hogy elfogadja azt a kegyelmet, 
ami kiemelte a szegénységből. Gergő 
szavakban és saját dalaiban is vallott 
a családja iránti semmivel fel nem érő 
szeretetéről, felesége iránti szerelmé-

ről és tiszteletéről, és Istenhez való 
feltétel nélküli kötődéséről, ami más 
megvilágításba helyezte problémáit 
is. Hét évvel ezelőtt két gyermekkel 
hagyta otthon feleségét, amikor az 
RTL válogatásán bekerült az élő 
műsorba egy most is énekelt Stevie 
Wonder-dallal. Karla és Denisz is 
elkísérték édesapjukat, de otthon egy 
három és féléves és egy 11 hónapos 
apróság várja őket. Oláh Gergő a Törj 
ki a csendből című dallal nyerte meg 
az X-Faktort, ami elmondása szerint 
egész életében emlékeztetni fogja arra, 
hogy honnan indult. 

–sé–

Júniusi lapszámunk elsőáldozásról szóló cikkéhez hely hiányában
nem került be a lányok fotója, ezúton teszünk eleget az olvasói kéréseknek

Bizonyára sokan értesültek már arról, 
hogy Soltvadkerten turisztikai és kö-
zösségi fejlesztés zajlik. 
Ennek eredményessége érdekében 
szeretne létrehozni a város egy szolgál-
tatási adatbázist, melynek gyűjtésében 
helyi diákok segítenek. Két feladatra 
kaptak megbízást a fiatalok. Egyrészt 
a Vadkerti-tó fejlesztésével kapcsola-
tos szórólapokat helyeznek el minden 
postaládába. A feladat már személyes 
kapcsolatteremtést igényel, mivel egy 
kérdőív kitöltése a feladat, mely a 
szolgáltatási adatbázisba és tankataló-
gusba való adatgyűjtéshez szükséges.  
Az a cél, hogy egy teljes adatbázis 
álljon mindenki rendelkezésére, aki 
online felületen szeretne tájékozódni 
a Soltvadkerten található szolgálta-
tásokról, éttermekről, borászatokról, 
sportolási, kulturális, kikapcsolódási, 

pihenési lehetőségekről, szálláshe-
lyekről, vállalkozásokról. Teljes képet 
szeretnénk nyújtani az érdeklődők-
nek, és természetesen nyomtatott 
formában is szeretnénk kiadni. 
Illetve az úgynevezett tankatalógus 
adattárának feltöltése is feladat, mely 
feltérképezi, hogy milyen erőforrások 
állnak rendelkezésre, ki az, aki vállal-
ná tudásának átadását, és ki szeretne 
tanulni másoktól. Remények szerint 
az adatbázisban szereplő információk 
mind a helyi lakosok, mind pedig az 
ideérkező turisták és vendégek számá-
ra segítségül szolgálnak majd. Többen 
is jelezték, hogy nem kaptak szóróla-
pot és a kérdőívvel sem keresték meg. 
Szándékosan nem marad ki egyetlen 
ingatlan sem, és ha nem találnak ott-
hon senkit, akkor értesítőt hagynak. 
Persze előfordult az a helyzet is, ami-

kor nem látták szívesen a fiatalokat, 
sőt elzavarták őket. Közérdekű mun-
káról van szó, ami a város fejlődését, 
előrehaladását szolgálja. Ezért kérjük 
a lakosság megértő és segítő támoga-
tását, partnerségét! Aki szívesen állna 
rendelkezésre, de kimaradt, vagy nem 
volt otthon, az jelezze, és visszamen-
nek a diákok. Egyébként interneten is 
lehet jelentkezni úgy az adatbázisba, 
mint a tankatalógusba.

„Fakanál és Habverő” táborban alkotnak

Nem véletlen híres Magyarország a gasztronómiájáról, kü-
lönösképpen a vadkertiek. Lehet, hogy itt születik a legtöbb 
konyhatündér? Valami csak lehet az iménti megfogalmazásban, 
mert az idén is óriási sikerrel szervezték meg a vadkerti taná-
rok – Csápekné Deli Helga és Judák-Vas Anikó – a Fakanál ás 
Habverő tábort, melyen gyermekek tucatjai forgatták ügyesen a 
konyhai eszközöket a kezükben. Sütöttek, főztek és végül jóízű-
en elfogyasztották remekeiket. Kell ennél jobb, tartalmasabb és 
hasznosabb elfoglaltság a nyárra? Őket kérdeztük a témában.

–Július 8 –tól 12-ig tartottuk isko-
lánk lány technika tantermében 
az immár hagyományos konyhai 
alapismereteket népszerűsítő tá-
borunkat, mely idén is nagy sikert 
aratott. Nagy szükségét látjuk, hogy 
már gyermekkorban elkezdjük a 
gyermekeket bevezetni a főzőcské-
zés tudományába, amire a rohanó 
világunkban otthon sajnos nem 
mindig jut elég idő. A főzőtanfolya-

mon megtanulhatták a gyerekek, 
hogyan készítsenek egészséges, friss 
alapanyagokból ízletes szendvicskré-
meket, zöldség- és gyümölcssalátát, 
zabpelyhes túrós süteményt, és a 
gyerekek kedvence, a palacsintatorta 
sem maradhatott ki. Idén az Erzsé-
bet-tábornak köszönhetően kirán-
dulásokkal is színesítettük a prog-
ramot, ellátogattunk Kalocsára a 
Paprika Múzeumba, majd a kellemes 

időben egy finom pikniket szervez-
tünk a Duna partján. A Szervánszky 
Cukrászda kiállítását is megtekintet-
tük, ahol a gyerekek megismerked-
hettek a régmúlt cukrász segédesz-
közökkel és a megízlelhették a mai 
hűsítő finomságok közül a kedvenc 
fagylaltjaikat. Péntek délután a szü-
lőknek is bemutatták a kis kukták, 
hogy mi mindent tanultak az öt nap 
alatt és kis ízelítőt készítettek a héten 
készített ételekből, melyet a szülők 
nagy örömmel fogadtak. A hét vé-
gén pedig saját kis receptfüzettel 
térhettek haza a táborozók, melyben 
az összes étel receptje megtalálható, 
így már otthon is pici segítséggel el 
tudják készíteni a sok-sok finom-
ságot – osztotta meg lapunkkal 
élményeiket Csápekné Deli Helga  
és Judák-Vas Anikó.

Szép Ernő:
Imádság

Ki űlsz az égben a vihar felett,
Én Istenem hallgass meg engemet.

Hozzád megy szívem és ajkam dadog,
Hazámért reszketek, magyar vagyok.

A népekkel ha haragod vagyon,
A magyarra ne haragudj nagyon.

Ne haragudj rá, bűnét ne keresd,
Bocsáss meg néki, sajnáld és szeresd.

Szeresd, vigyázz rá istenem, atyám,
El ne vesszen a sötét éjszakán.

Mert itt a népek nem tudják, mit ér,
Hogy olyan jó, mint a falat kenyér,

Hogy nem szokott senkit se bántani,
Lassú dallal szeretne szántani.

Édes istenem, te tudod magad,
A bárány nála nem ártatlanabb.

Te tudod ezt a fajtát, mily becses,
Milyen takaros, mily kellemetes.

Te látod életét minden tanyán,
Te hallod hogy beszél: édes anyám.

Te tudod a barna kenyér ízét, 
Te tudod a Tisza szőke vizét.

Te tudod, hogy itt milyen szívesen
Hempereg a csikó a füvesen.

Tudod a nyáj kolompját ha megyen,
Édes szőllőnket tudod a hegyen.

S keserű könnyeink tudod, Uram,
Hogy mennyit is szenvedtünk csakugyan,

S hogy víg esztendőt várunk mindenér
S hisszük, hogy lesz még szőllő, lágy kenyér.

Oh keljetek a magyart védeni,
Ti istennek fényes cselédei:

Uradnak mondd el forró, drága Nap,
Hogy kedveled te délibábodat.

Dicsérjed a Balatont, tiszta Hold,
Hogy szebb tükröd a földön sohse volt.

Csillagok, értünk könyörögjetek,
Kis házak ablakába reszketeg

Szerteszét este mennyi mécs ragyog…
Könyörögjetek értünk, csillagok!

SzentmiseSzentmise
augusztus 20. augusztus 20. 

8:30-kor8:30-kor
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TÁBOROZÓ

Menő menzák az iskolákban Utánpótlás-nevelés
a horgászoknál EGÉSZSÉGES ÉTKEZÉST ÉS ÉLETSTÍLUST NÉPSZERŰSÍTŐ PROGRAMOK MEGVALÓSÍTÁSA ISKOLÁNKBAN

ÉLETMÓD

A Kossuth Lajos Evangélikus Általános Iskola és Alapfokú Művé-
szeti Iskola Tanulóiért Alapítvány által benyújtott sikeres pályá-
zatban 2018. január 1-jétől az „Együnk jót, éljünk jól!” című pro-
jekt keretében másfél éven keresztül szerveztünk egészségfejlesztő 
programokat iskolánkban. A pályázat célja az egészséges életvitel-
hez szükséges tudás és készségek elsajátításának hatékony támo-
gatása, ezzel az egészségmegőrzés, betegségmegelőzés érdekében a 
gyermekek étkezési kultúrájának, étkezési körülményeinek javí-
tása, a várható élettartam és az egészségben eltöltött életévek szá-
mának növelése. Helyes táplálkozási szokások kialakítása, szem-
léletformálás, egészséges életmódra nevelés, a szabadidő hasznos 
eltöltése és a közösségformálás szintén a megvalósítandó célok kö-
zött szerepel.

Több, nagy érdeklődésre számot tartó 
programot sikerült megvalósítanunk, 
melyek közül kiemelnék néhány tevé-
kenységet.  
• Korcsoportonkénti kérdőíves felmé-
rés étkezési szokásokról, azok szakem-
ber általi kiértékelése,

• dietetikai szaktanácsadás a kérdő-
ívben részvevő és a rizikófaktorba 
tartozó gyerekek és szüleik számára, 
• egészséges táplálkozást népszerűsítő 
fórum szervezése a gyerekek és család-
jaik számára,
• ételkészítéssel egybekötött családi 
nap szervezése,
• a szemléletformálást, az egészséges 
táplálkozást és életmódot népszerű-
sítő kreatív ételkészítési programok 
szervezése,
• üzemlátogatások (Interfruct TÉSZ, 
Grino Kft., Király Pék és Társa Bt., 
R-Water Kft., Biokuckó, soltvadkerti 
szennyvíztisztító telep),

• technika-életvitel-háztartástan, kör-
nyezet- és természetismeret, biológia, 
kémia, informatika tantárgyak okta-
tásának keretein belüli tevékenységek 
(egészséges alapanyagok ismertetése, 
főzés, terítés, étkezés: mintaétrendek, 

mintareceptek, az ivóvízfogyasztás je-
lentősége, ételpiramis, vitaminok stb.)
• egészségnapok szervezése,
• kiállítások szervezése a gyerekek 
programokkal kapcsolatos munkái-
ból,
• ivókutak létrehozása az udvaron és 
ballonos vízadagolók kihelyezése az 
iskola épületében.

Nagy örömünkre szolgált, hogy a 
pályázat keretében eszközök beszer-
zésére is lehetőségünk nyílt, így 
tanulóink részére korsze-
rűbb, esztétikusabb, higi-
énikusabb környezetet 
tudunk teremteni az 
ebédlőben, valamint 
fejleszthettük a 
háztartástanterem 
felszerelését is.

Köszönjük a Kossuth Lajos Evangé-
likus Általános Iskola és Alapfokú 
Művészeti Iskola Tanulóiért Alapít-
ványának, a projektmenedzsernek, a 
szakmai megvalósítóknak, pedagó-
gusoknak, külsős intézményeknek, 

a pályázat megírójának, valamint a 
szülőknek a támogatását, hogy felka-
rolták ezt a témát, fontosnak tartották, 
hogy éljünk a lehetőséggel és valósít-
suk meg a programot!
A megvalósított rendezvényekről hon-
lapunkon bővebben tájékozódhatnak. 
(http://iskolasoltvadkert.hu/)

Tekeregtek a gyerekek
AZ ÉRTELMES IDŐTÖLTÉST IS TANÍTANI KELL

A horgászegyesület vezetői ta-
lán maguk sem gondolták, hogy 
a három évvel ezelőtt útjára 
indított horgásztáboroknak ek-
kora sikere lesz.  A foglalkozás 
azonban elérte a célját, több 
turnus váltja egymást a Solt-
vadkert-Kiskőrös Petőfi Hor-
gászegyesület által szervezett 
táborokban. Hétéves kortól 
a 14 éves kamaszokig várták 
idén is a fiatalokat a Vadkerti-
tó partjára, amit gyönyörűen 
rendezgetnek, szépítenek, építe-
nek folyamatosan a horgászok. 
A Nyári Ifjúsági Horgásztábor 
két turnusban zajlott július kö-
zepén, közel ötven ifjú horgász-
jelölt vett részt a programban.

A táborról Ungvári Ferenc, az 
egyesület alelnöke elmondta, hogy 
három évvel ezelőtt, az új vezetőség 
megválasztásakor az egyik kiemelt 
feladatként határozták meg a fiatalok 
bevonását a horgászat életébe. A nyári 
táborok feltételeinek megteremtésében 
nagyon sokat kellett dolgozniuk, mivel 
az első két évben a vízparton elhelye-
zett sátrak alatt zajlottak a különböző 
foglalkozások. 
Az idei táborra igen nagy érdeklődés 
mutatkozott. Időközben elkészült 
a versenypálya mellett az egyesület 

fedett közösségi tere, amely már 
kulturált feltételeket biztosít a progra-
mok lebonyolításához. A gyermekek 
természetesen elméleti oktatásban 
is részesülnek, ami által megismerik 
a Vadkerti-tavat, a víz élővilágát, a 
horgászat, a környezetvédelem és a 
balesetvédelem szabályait. A horgá-
szati ismereteket is elsajátíthatják a 
fiatalok: egyebek mellett a kötések, 
csalik, etetőanyagok alkalmazását. 
A tó versenypálya szakaszán minden-
nap horgásztak is, mely során segít-
séget nyújtottak a vezetőségi tagok, 

szülők, Balogh Kálmán táborvezető, 
aki a Csali Hungária Kft. pirtói telep-
helyének vezetője, versenyhorgász, és 
Borsos József ifjúsági felelős. A hor-
gásztábor sokkal több, mint hasznos 
időtöltés, hiszen a gyerekek személyi-
sége, jelleme formálódik, és rengeteg 
információval, tudással gazdagodnak.  

FT/sé 

Jócskán a nyár derekán vagyunk. A szünidő amilyen jó, annyi fej-
törést okoz a szülőknek, akik szeretnék gyermeküket biztonságban 
tudni, amíg dolgoznak, és szeretnék, ha értelmesen töltenék az időt 
a gyerekek. A nagyszülők nem minden családban vannak kéznél, 
és hát őket sem lehet egész nyárra leterhelni, így aztán marad a jól 
bevált tábor, ahol minden megvan egy helyen. Kiváló programok, 
gondos foglalkoztatásvezetők, jó hangulat, móka, kacagás, kirándu-
lás és észrevétlen tanulás sok mindenről. Az általános iskolás gyer-
mekek részére meghirdetett Tekergő Táborban huszonhárman vet-
tek részt július 14-19-ig. A helyi és környékbeli fiatalok programjait 
Asztalos Olga táborvezető és Judák-Vas Anikó segítő koordinálta.

A táborozás első napja városismereti 
csapatversennyel kezdődött, amely so-
rán a gyermekek a település történel-
mével ismerkedtek meg. Megtekintet-
ték a helytörténeti kiállítást Légrády 
Andor vezetésével. Csoportmunkát 
is végeztek, amikor a Lukács-parkban 
kellett különböző feladatokat végre-
hajtaniuk. Az egyik napon a kaland-
parkban töltöttek el kellemes perceket, 
„hamburgereztek”, valamint Kerényi 
Jázmin és Olivér édesapjának jóvol-
tából csónakáztak a Vadkerti-tavon. 
Nagyon élvezték a fiatalok, amikor 
vonattal utaztak el Kiskőrösre, ahol 
voltak a János Vitéz Látogatóközpont-
ban és pizzáztak. Kiváló program volt 
a bugaci kirándulás, mely során lovas 
kocsikáztak és lovasbemutatón vettek 
részt, valamint egy jót palacsintáztak. 
A tábor záró napján Szabadi Mónika 
látta vendégül a csapatot 
soltvadkerti házában. 
A házigazda vezeté-
sével kézműveskedés 
és kerámiafoglalkozás 
töltötte ki a napot. Meg 
kell említeni, hogy a 
gyermekek már az első 
napon csapatzászlót 
készítettek, amelyet 
minden programra 
elvittek magukkal. 

A napközis tábor egy sikeres Erzsébet 
Program pályázatnak köszönhetően 
valósulhatott meg. A soltvadkerti 
általános iskola az egyházakkal ösz-
szefogva augusztus közepéig szervez 
különböző táborokat. A nyár folya-
mán hat ilyen tábor várta és várja a 
gyermeket, így szinte a teljes nyári 
időszakot lefedik a helyi szervezésű 
programok. Köszönet érte a szerve-
zőknek és táboroztatóknak!

Filus Tibor
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LED, LCD TV JAVÍTÁS 1 ÉV GARANCIÁVAL!
Tel.: (H-P 8-18 óráig) 06 30/626 1021

Komlós Zsolt 
lcd-tv-monitor-szerviz.hu

AJÁNLÓAJÁNLÓ

Selymesen, a főút mellett 2200 m2-es 
telek eladó. Tel.: 06-20/492-1771
Soltvadkerten a Koltói Anna utcában 
(48 m2-es) ház eladó. 
Tel.: 06-30/229-5526
Fa és fém virágtartók kedvező áron 
eladók Soltvadkerten! 
Tel.: 06-20/536-8682
Rugóskapa eladó.: 
Tel.: 06-30/308-5186
Soltvadkerten az Árpád utcában 2 
szintes családi ház eladó. 109 m2 + 2 
garázs és melléképületek. 
Tel.: 06-30/752-2538
Eltolt szintű 3 szobás családi ház 
melléképületekkel, nagy portával, 
udvarral eladó. Érd.: 06-20/224-4343
Eladó gáz központi fűtéses családi 
ház Soltvadkerten az Ifjúság utcában. 
Mindenhez közel, jó állapotú, jó 
elosztású, bővíthető. 2 szintes, 4 
szoba + nappali, étkező, konyha, 
2 fürdő, 2 wc, nagy pince, 60 
m2-es önálló lakható melléképület 
+ melléképületek, belső kert, 
konyhakert kis csemege szőlővel. 
Érd.: 06-20/425-8706

Ingyenes Anyakönyvi hírek
APRÓ • APRÓ • APRÓ JÚNIUS

Német tolmácsolás és fordítás.  
Tel.: 06-20/946-6727 
Eladó: 
- 1 db kihúzhatós 6 személyes asztal 
- 1 db rácsos gyerekágy (babaágy) 
Tel.: 06-70/207-1832
Tűzifa kályhakészen házhoz szállítva 
Soltvadkerten és vidékén, valamint 
támoszlop eladó! Érd.: 06 78 200 528
Eladó: 
- gyógymatrac (jó állapotú) 
- 28-as női kerékpár teljes 
felszereléssel 
- kifogástalan állapotban lévő plédek 
- 220 l villanybojler 
Tel.: 06-70/242-1739

HALÁLOZÁSOK:
Törteli Pál  1940
Dani Lajosné Biró Terézia 1938
Schmélné Ferber Katalin Ferber Katalin 1976
Kakuk Pál  1941
Szakács László  1944

SZÜLETÉSEK:
Szávay Léna  an.: Kozák Felícia
Kővári Dávid an.: Miklós Anna Erzsébet
Krizsanyik Ruben an.: Németh Ingrid

Dugulás-elhárítás 
06 20 917 1403

Banga Sándor
6400 Kiskunhalas

Kossuth Lajos u. 22/B

HIRDETÉSEK

HÁZASSÁGKÖTÉSEK:
Berta Brigitta – Szabadi Péter

Augusztusi moziműsor
08.08. CSÜTÖRTÖK 19:00
08.11. VASÁRNAP 19:00
Jegyár: 1300 Ft

YAO UTAZÁSA  6

francia-szenegáli filmdráma, 104 perc, 2019

08.09. PÉNTEK 17:00
08.10. SZOMBAT 17:00
Jegyár: 1100 Ft

AZ OROSZLÁNKIRÁLY 6

amerikai családi kalandfilm, 115 perc,  2019

08.09. PÉNTEK 19:00
08.10. SZOMBAT 19:00
Jegyár: 1300 Ft

POMPON KLUB  12

angol-amerikai vígjáték, 91 perc, 2019

08.15. CSÜTÖRTÖK 17:00
08.16. PÉNTEK 19:00
08.17. SZOMBAT 19:00
Jegyár: 1300 Ft

HALÁLOS IRAMBAN: 
HOBBS & SHAW  16

amerikai akciófilm, 2019

08.15. CSÜTÖRTÖK 19:00
08.18. VASÁRNAP  19:00
Jegyár: 1300 Ft

ESKÜVŐ A TOPON  12

ausztrál vígjáték, 113 perc, 2019

08.16. PÉNTEK 17:00
08.17. SZOMBAT 17:00
Jegyár: 1100 Ft

NORM, AZ ÉSZAKI 2.  6

indiai-amerikai animációs vígjáték, 91 perc, 2019 

KÖZÉRDEKÛ TELEFONSZÁMOK

Önkéntes Tűzoltóság:
06-78-480-205, 06-78-582-650

Híradó ügyelet: 06-70-334-6719
Rendőrség: 06-78-480-207 

Rendőr járőr: 06-20-539 8377
Orvosi ügyelet, Kiskőrös:

06-78-311-260

Polgármesteri H.: 06-78-480-144
Mentők: 104

Temetkezési ügyelet: 
06-30/299-8555

Művelődési Ház:
06-78-582-585

Programjainkról részletes felvilágosítást 
az alábbi elérhetőségeken kérhetnek:
78/582-585, 78/582-582, 70/9433-431 

www.vadkertimuvhaz.hu   |   www.gyongyhazvadkert.hu

www.soltvadkert.hu

Hála és köszönet mindazoknak, 
akik férjem, édesapánk, nagypapánk

Schuller László

temetésén megjelentek, virágaikkal búcsúztak, 
együttérző részvétüket kifejezték.

A gyászoló család
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KÜLÖNLEGES ÉLVONALBAN

A városban edzőtáborozott
a magyar birkózó válogatott

Méltán állíthatjuk, hogy a birkózás fellegvára lett Soltvadkert, 
ahova örömmel és szívesen jönnek a sportág legjei, hiszen a fel-
készülésükhöz minden körülmény adott, és ami a legfontosabb, 
barátokként érkeznek már ide. A felnőtt és a junior kötött fogású 
magyar birkózó válogatott július 8-tól egy héten át Soltvadkerten 
edzőtáborozott. Mindkét csapat Európa legjobbjai közé tartozik, 
tagjai a helyi sportcsarnokban napi több edzéssel készültek az előt-
tük álló feladatokra.

A programmal kapcsolatban Laka-
tos Attila, a Soltvadkerti TE birkózó 
szakosztályának elnöke elmondta, 
hogy a szakosztály nem titkolt el-
képzelése a jövőben – amennyiben 
elkészül az új birkózócsarnok – mi-
nél több és magas színvonalú edző-
táborozási lehetőséget biztosítsanak. 
Ebbe szeretnék bevonni a felnőtt és a 
korosztályos magyar válogatottakat 
is, és ennek volt előfutára a mostani 
edzőtábor is. A hazai legjobb bir-
kózók már négy éve járnak ide, és a 
sportolókkal, valamint a vezetőkkel 
is kiváló kapcsolatot ápolnak. Most 
Sike András – Szöulban olimpiai 
aranyérmet szerzett birkózó – szövet-
ségi edző vezetésével hajtották végre 

a gyakorlatokat a sportolók. Jó lehe-
tőség volt ez a pár nap arra is, hogy 
a soltvadkerti birkózók betekintést 
nyerjenek a legjobbak munkájába, és 
részt vehettek az edzéseken a közös 
munkában is. A felnőtt és a junior 
kötött fogású magyar válogatott 35 
tagja edzett a Gyöngyház Sportcsar-
nokban. A csapat étkezését és szállá-
sát Rokolya Kingának köszönhetően 
az Öreg-Tó Panzió oldotta meg. A 
vacsorákat minden este mást hely-
színen fogyasztották el a különböző 
támogatók segítségével. A Vadkert 
Pékség Kft. adta a reggelihez való 
pékárut, a Szent Korona Cukrászda 
pedig jegyeket ajánlott fel, amit a 
birkózók mindennap beválthattak 

kávéra, süteményre vagy fagylaltra. 
A nyár folyamán a Soltvadkerti TE 
birkózó szakosztálya is szervez nap-
közis edzőtáborokat elsősorban a 
gyermekek számára. Ezek során in-

kább a sportágat megszerettető, meg-
ismertető játékos edzések szerepelnek 
a programban. A nyár folyamán még 
augusztusban a magyar junior vá-
logatottat látják vendégül egy hétre. 

Lakatos Attila azt is megemlítette, 
hogy az új birkózócsarnok építési 
engedélyét megkapták, és most indult 
el a közbeszerzési eljárás. A konkrét 
munkálatok várhatóan augusztus vé-

gén, szeptember elején kezdődhetnek 
el. A tervek szerint a beruházás elkez-
désétől számított hat hónapon belül 
átadhatják az új birkózócsarnokot. 
 Filus Tibor

Nem csak a birkózók, de a Fit-Mánia Stúdió hölgyei is éltek
a közös edzés lehetőségével

A birkózó szakosztály vezetője, Lakatos Attila az edzőtábor
szervezésében is oroszlánrészt vállal 

Nemzetközi edzőtábor 
az Ambrus Akadémián 

A meridián öngyógyító torna
TAGAI ILDIKÓ ÚJ KÖZÖSSÉGET ÉPÍTETT ÁLTALA 

A siker záloga a kemény mun-
ka, a szünet nélküli kitartás, 
az elszánt akarat, és ebben 
nincs feloldozás. A sportembe-
rek pontosan tudják, hogy le-
het olykor-olykor lazítani, de 
megállni szinte soha, vagy csak 
alig. 

A soltvadkerti Ambrus Akadémia 
sem tette ki a „szünidő miatt zárva” 
táblát, az asztalitenisz élet nyáron 
is aktív. A július folyamán három 
edzőtábort is rendeztek. Az első 
edzőtáborban tizennégyen vettek 
részt, Vadkertről, Bajáról, Szankról és 
Kiskunmajsáról érkeztek fiatalok. Az 
öt napos edzőtábor egy kis versennyel 
zárult, amit Kószó Kata nyert meg. A 
következő edzőtábort az apróságok-
nak szervezték meg, amelyre Vadkert-
ről és Kiskunmajsáról is négy-négy 
fiatal játékos érkezett. A második 
edzőtábor záróversenyének győztese 
Szabó István lett. A harmadik edző-

táborra Svédországból érkeztek a já-
tékosok az egykori román válogatott, 
Ferenczy Ferdinánd vezetésével. Min-
den edzőtáborról elmondhatjuk, hogy 
kimondottan jó volt a hangulat, sok 
izgalmas meccset játszhattak a részt-
vevők, a közös ebédek, társasjátékok 
és beszélgetések pedig felejthetetlenné 
tették a Soltvadkerten eltöltött néhány 
napot.

illusztráció

Mielőtt beavatnám a kedves olvasót a címből is sokat sejtető részle-
tekbe, egy kis történet. Öt évvel ezelőtt, amikor a Magyar Zarándok-
utat jártam másodmagammal, egy reggel arra ébredtem, hogy az én 
szeretett zarándoktársnőm ütemesen csapkodja a testrészeit. Kar-
ját, mellkasát, hasát, combját, lábszárát, amit így hirtelen láttam. 
Lélegzetvisszafojtva figyeltem, és gondolkodtam ez miféle kultúra 
rituáléja, mert még az életben nem láttam ilyesmit. Aztán, amikor 
abbahagyta, óvatosan megkérdeztem, mi volt ez. Akkor hallottam 
először a meridiántornáról, annak jótékony, öngyógyító hatásáról. 

Dr. Kiss Hajnalka kalocsai tüdő-
gyógyász főorvos avatott be a „titok-
ba”, tehát ő volt az útitársam majd 
500 kilométeren át. Elmondta, hogy 
a meridiántorna olyan pontokat vesz 
célba, melyek masszírozása segíti a 
megfelelő immunválaszt. Napi 18 
perc meridiántornával tökéletes fizi-
kai állapotba hozhatjuk a testünket. 
Abszolút költségmentes, hiszen nincs 
hozzá szükség semmilyen eszköz-
re. Csak némi időre, elszántságra 
és bizalomra, a hitre, hogy ez segít. 
A torna egyébként dr. Eőry Ajándok, 
a biológiai tudományok kanditátusa, 
háziorvos, természetgyógyász nevé-
hez kötődik, aki által már nagyon sok 
embernek javult az egészségi állapota. 
Többek között Tagai Ildikó is ilyen 
javulásról, szinte csodáról számolt be. 
Mint mesélte, elviselhetetlen fájdalom 
gyötörte a karját, végigjárta az orvo-
sokat, kereste a gyógyulás minden 
lehetséges módját. Így akadt rá Eőry 
Ajándokra és a meridiántornára, 
amit azóta már maga is oktatói szint-
re emelt. Ildikóék otthonának kertje 
idilli helyszínnek bizonyul jó idő 
esetén, ahol gyakran közel húszan is 
összejönnek tornázni. Mint mondja, a 
torna jótékony hatásán túl kiváló kö-
zösséggé is kovácsolódtak. Rengeteget 
beszélgetnek, nevetnek, és mint tud-
juk, a nevetés önmagában is gyógyító 
erővel bír. Ildikó egészen egyszerűen 
úgy fogalmazott, hogy a meridián egy 

életmentő torna, amit már három-
éves kortól lehet gyakorolni és van a 
hetvenes éveiben járó csoporttag is, 
aki pozitív változásokról számolt be 
egészségi állapotát, fizikai erőnlétét 
illetően. Ildikó rendszeresen képezi 
magát, hogy minél több mindent át-
adhasson azoknak, akik szeretnének 
tenni a saját egészségükért, ráadásul 
mindez teljesen ingyenes. Egy-egy 
gyakorlatsor eredményesen kezeli a 
szív- és érrendszeri, emésztőrendsze-
ri, légzőszervi, érzékszervi, mozgás-
szervi és idegrendszeri problémákat. 
Érdemes bejelentkezni Ildikóhoz, aki 
készséggel segít, és nagyszerű időtöl-
tést biztosít a gyógyulni akaróknak, 
a jó közösségre vágyóknak. Ildikó 
facebook oldalán nyomon követhetik 
a torna alkalmakat, de személyesen is 
lehet egyeztetni  a 06 20 251 9050-es 
telefonszámon.   -séva-

Szent Imre feltételezett utolsó földi útját járjuk végig 2019. 09. 07-én.
A 33 km-es zarándokutat hagyományteremtő szándékkal indítottuk el 
2012-ben.   

Zarándoklatunkat felajánljuk fiataljainkért, valamint a magyarság összefo-
gásáért, tisztulásáért, felemelkedéséért, értékeinek felismeréséért és hitben 
való megerősödéséért. 

Gyülekezés 4.45-kor Soltvadkert-Selymesen a Selymes utca végén (az 53-
as számú úton Soltvadkert felől érkezve, a vasutat elhagyva az első köves 
utca jobbra). A korai időpont miatt ajánlott lámpát hozni. Soltszentimrére 
a Csonka-toronyhoz várhatóan 16:30 óra körül érkezünk. A Szent Imre 
halálának időpontját mutató fényjelenség megtekintése után megemléke-
zéssel, majd szentmisével zárul a zarándoklat. 

Lehetőséget fogunk teremteni azok visszautaztatására (ez önköltséges 
lesz), akik Selymesen hagyják a járművüket. A gépkocsik őrzéséről 
gondoskodunk. Ezen igényüket jelezzék az alábbi elérhetőségek egyikén, a 
busz szervezése miatt. A zarándoklathoz menet közben is lehet csatlakozni. 
Erről részletek a http://szentimrezarandoklat.hu honlapon találhatók. 
Valamint kísérő fogatokat, járműveket szervezünk, ha valaki nem bírná 
végig a gyaloglást.

Jelentkezés:
Villámlevél: info@szentimrezarandoklat.hu
Telefon: +36 20 346 5553
További információ: http://szentimrezarandoklat.hu

SZENT IMRE
ZARÁNDOKLAT
HETEDSZER
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VIDÁM

Triatlon- és futóverseny a Vadkerti-tónál
TÖBB SZÁZAN VERSENYEZTEK AZ ELSŐ MULTISPORT NAPON 

Névtelen-1   1 2019. 07. 25.   10:18

SPORT

Soltvadkert város közéleti
és kulturális folyóirata

Kiadja

Soltvadkert Város 
Önkormányzata 

Kiadó címe

Polgármesteri Hivatal
6230 Soltvadkert, Kossuth L. u. 6.
+36 78 480-144

Főszerkesztő

Supka Éva 
supkaeva@vipmail.hu
vadkertujsag@gmail.com
+36 20 962-7101

Munkatársak

Légrády Andor
+36 30 967-9083

Filus Tibor

Kovács Gyula

Nagy Melinda

Hidas Zsani

Zsikláné Szarka Judit

Nyomdai kivitelezés

Druk-ker
Nyomdaipari és
Szolgáltató Kft.
6200 Kiskőrös, Csokonai u. 47.
+36 78 312-517
www.druk-ker.hu

Felelős vezető:
Markó Péter

Megjelenik havonta
1150 példányban

ISSN 1417-9008

www.soltvadkert.hu

NYÁRI SPORT

Strandfoci Kupa a Vadkerti-tónál
KILENC CSAPAT MÉRTE ÖSSZE EREJÉT

Idén harmadik alkalommal 
rendezték meg a Vadkerti-tó 
Strandfoci Kupát július 6-7-én. 
A strand területén kialakított 
homokos pályán a két nap során 
kilenc csapat mérte össze erejét.

Az esemény főszervezője és ötletgaz-
dája, Szabadi Tamás elmondta, hogy 
több napos előkészület után sikerült 
a megfelelő minőségben kialakítani 
a pályát. A munkálatokban nagy se-
gítséget nyújtott a soltvadkerti önkor-
mányzat és a Vadkert Komszolg Kft. 
A teljes pályát védőhálóval vették kör-
be, feltöltötték homokkal a területet és 
kihelyezték az 5x2 méteres kapukat. 
A két nap során egy traktorral folya-
matosan megtörtént a talajegyengetés 
és a nagy hőségben esetenként vízzel 
locsolták be a játékteret. 
A küzdelmek az első játéknapon két 
csoportban kezdődtek körmérkőzé-

ses formában. Az itt elért eredmények 
alapján a csoportok harmadik és 
negyedik helyezettjei keresztbe ját-
szással folytatták az egyenes kieséses 
szakaszban. Ezek után a vesztesek a 7. 
helyért, a győztesek pedig az 5. helyért 
játszottak. Csoportok első és második 
helyezettjei a keresztbe játszás után a 
vesztesek a bronzéremért, a győztesek 
a döntőben léphettek pályára.
Különösebb vitáktól és sérülésektől 
mentes volt a torna, amelyhez szinte 
végig kegyes volt az időjárás. A játéko-
soktól láthattuk a strandfoci minden 
szépségét, technikás megoldásokat, és 
szinte minden mérkőzésen született 
ollózásból gól. Szerencsére még az 
igazi presztízsmérkőzéseken sem ment 
át a játék durvaságba, és a legparázs-
lóbb vita is csak a mérkőzés lefújásáig 
tartott.

A főszervező kiemelte, hogy köszönet 
jár Soltvadkert Város Önkormány-
zatának, és Schnürlein Andornak, 
hogy idén is megrendezhették a tor-
nát, melyhez támogatást nyújtottak. 
A Soltvadkerti TE-nek a lebonyolítás-
hoz szükséges eszközök egy részének 

a biztosításáért. A mérkőzések játék-
vezetőinek, Tóth Csabának és Tóth 
Róbertnek, hogy komolyabb hiba 
nélkül hozták le az egész hétvégét. 

A segítő lányoknak, akik profin ve-
zették a mérkőzések jegyzőkönyveit. 
A Magyar Válogatott és FC DAC 
játékosának, Vida Máténak, hogy a 
családjára fordítható kevés szabad-
idejéből elvéve, az idei rendezvényen 
is – mint eddig minden alkalommal 
– közreműködött a díjátadón, ezzel is 
emelve a torna színvonalát. Továbbá 
köszönet Rácz Sándornak (Versomix 
Kft.) a támogatásért, a Kupi Bárnak, 
Nagy Gábornak és a lányoknak a 
catering szolgáltatásért, valamint 
Morvai Lajosnak a magas színvonalú 
kommentátori közreműködésért. 

EREDMÉNYEK:
• A döntőben:
Farm Agroker-Bombers 4-3
• A harmadik helyért:
Foci-Suli edzők-STE Feromax 3-1

5. Turbo Run
6. Kőrösi fiatalok
7. Bócsai BLSE
8. Re-Green
9. B-Közép 1928
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A Vadkerti-tó Futóverseny és Tritalon megmérettetésen 300-nál is 
több résztvevő állt rajthoz. A triatlonosok úsztak, kerékpároztak 
és futottak, a futóversenyen indulók pedig 5, 10 és 21,1 km-es távo-
kon állhattak rajthoz.

Az esemény főszervezője, Lukácsné 
Völgyesvári Réka elmondta, hogy 
hagyományteremtő célzattal ren-
dezték meg idén első alkalommal a 
Vadkerti-tó Futóverseny és Multisport 
Napot. A június 20-án megrendezett 
program alkalmával a nap 8 órakor a 
triatlonosok úszásával kezdődött, akik 

1,9 km-t tettek 
meg a 

Vadkerti-tó vizében, majd Kalocsáig 
és vissza összesen 90 km-t kerékpá-
roztak és végül 21,1 km-t futottak a tó 
körül (négy kör). Az embert próbáló 
távok teljesítését nehezítette a kániku-
lai hőség is. A futóversenyben indulók 
10 órakor álltak rajthoz a különböző 
távokon. A triatlonversenyben 42-en 
mérték össze erejüket, és a tó körüli 
futáson is 300-nál többen vettek 
részt. Az előkészítő munkálatokban 

Kiss Gábor vett még részt tevéke-
nyen, de köszönet jár a Vadkert 

Komszolg Kft.-nek, az ön-
kormányzatnak is a terü-

let előkészítéséért, vala-
mint a Felekarajság 

H ú s b o l t n a k , 
amelynek jóvoltá-
ból a versenyben 
résztvevőket egy 
pörkölt ebéddel 
tudták megven-

dégelni. Sok magánszemély és cég állt 
a sportesemény mögé, akik anyagilag 
és egyéb formában is támogatták a 
rendezvényt. A soltvadkerti „Jó itt-
hon” Egyesület segítségével tudták 
széles körben a nyilvánosság elé tárni a 
rendezvényt, így szinte az ország min-
den szegletéből érkeztek versenyzők. 
Az egyesület tagjai a lebonyolításban is 
tevékenyen részt vettek. A versenyzők 
időmérése „chipes” technológiával 
történt, a legmodernebb módszerrel. 
A szervezők az EvoChipes csapatot 

hívták el az eseményre, így pontos 
és hiteles eredményeket tudtak re-
gisztrálni. A hazai színeket képviselő 
versenyzők közül Lukács Sándor érte 
el a legjobb eredményt, aki a triatlon 
összetett versenyében a 4. helyen vég-
zett. A térség sportolói közül futásban 
5 km-en a soltvadkerti Dudás Gergő 
a 2. lett (21:51 perc), 10 km-en a kiskő-
rösi Kelemen Anett a 3. helyen végzett 
(58:30 perc), a 21,1 km-es távon pedig a 
bócsai Szabó Csaba ezüstérmet szer-
zett (1:36:13 óra).

A focisuli edzők a 3. helyen zártak

Az STE Feromax csapata a 4. helyre szorult

A Turbo Run középmezőnyben zárt
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